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خبر

ــته اى بين ايران و 6 قدرت جهانى  در پى انتشار خبر توافق هس
چهره هاى سرشناس سينما و تلويزيون ايران به اين خبر واكنش 
نشان دادند.به گزارش خبرآنلاين، خبر داغ توافق هسته اى بسيارى 
از هنرمندان كشورمان را به واكنش واداشت. بسيارى از چهره هاى 
سرشناس در رسانه هاى اجتماعى نسبت به اين اتفاق مهم نظرات 
خود را ابراز كردند. مهراب قاسـم خانى، نويسنده طنز سينما و 
تلويزيون در اينستاگرام نوشت : « توافق كلا چيز خوبيه ، اصلا واژه 
خوبيه. دوست بودن با دنيا هم حس خوبى داره... و در آخر مرسى از 
آقاى ظريف كه آدم ميتونه افتخار كنه كه نماينده و معرف كشورش 
باشه» رويا ميرعلمى،  بازيگر سريال «شمعدونى» با منتشر كردن 
ــتاگرام نظر خود درباره اين خبر را نشان  شعرى از حافظ در اينس
داد:«باده صافى شد و مرغان چمن مست شدند/موسم عاشقى و كار 
به بنياد آمد بوى بهبود ز اوضاع جهان مى شنوم/ شادى آورد گل و باد 

صبا شاد آمد.»
نيلوفر خوش خلق،  بازيگر سينما با انتشار عكسى از محمد جواد 
ظريف در اينستاگرام  نوشت :«كارى به توافق ندارم. ولى در هر حال 
زحمات اين مرد و تيم مذاكره كننده قابل ستايشه. آرزوى موفقيت 

براى همه كسانى كه براى سربلندى مردم تلاش مى كنند.»
نرگس محمدى،  بازيگر سريال «ستايش» زير تصوير پرچم    
ــادى خود را اين گونه بيان  ــلامى ايران، ش سه رنگ جمهورى اس

ــكرت، ممنون آقاى ظريف.» اشكان خطيبى،  كرد:«خدايا ش
بازيگر سينما، تئاتر و تلويزيون نيز همانند نرگس محمدى، تصويرى 
از پرچم ايران را در اينستاگرام به اشتراك گذاشت و در توضيح آن 

نوشت:«زنده باد ايران، يه روز خوب اومد بالاخره»
ــيدن مذاكرات  ــينما به سرانجام رس بهرام رادان،  بازيگر س
هسته اى بين ايران و 6    قدرت جهانى را تبريك گفت. بازيگر «آتش 
بس 2» بسيار كوتاه و مختصر از اينكه ايران و قدرت هاى جهانى به 
توافق رسيده اند، ابراز خوشحالى كرد. او خبر اين توافق را در صفحه 
شخصى خود در اينستاگرام به اشتراك گذاشت و در توضيح آن يك 

كلمه نوشت : «تبريك».
ــار متنى در صفحه شخصى خود در  حميد فرخ نژاد با انتش
اينستاگرام به توافق هسته اى واكنش نشان داد. اين بازيگر كشورمان 
ــين» را روى پرده دارد با انتشار متن زير در صفحه  كه  فيلم «ياس
شخصى خود در اينستاگرام به توافق هسته اى ايران واكنش نشان 
داد: «درود بر تعقل و خرد ورزى، سلام بر انسان هايى كه زبان منطق و 
استدلال را به جاى زبان زور و باروت به كار مى گيرند، سلام بر رهبرانى 

كه گزينه صلح را بر روى ميزهايشان دارند.پاينده باد ايران»
خواننده شناخته شده پاپ رسيدن به توافق هسته اى را تبريك 
گفت.احسان خواجه اميرى از خوانندگان پرطرفدار پاپ در پى 
ــته اى، اين موفقيت را در  دستيابى ايران و گروه 1+5 به توافق هس

صفحه اينستاگرام تبريك گفت و نوشت: «اميدوارم از امروز فقط 
خبرهاى خوب بشنويم، تبريك.»

ــينما و تئاتر توافق هسته اى صورت  باران كوثرى، بازيگر س
گرفته بين ايرانيان و 1+5 را با نوشتن متنى در اينستاگرام تبريك 
گفت.در متن تبريك كوثرى آمده است: «هميشه براى من 23 تير 
ماه با بقيه روزها فرق داشته ولى امسال فرق داشتنش متفاوت تر شده 
تبريك مى گم اين روز رو به تاريخ ايران. اميدوارم هميشه به خوبى 
از اين اتفاق ياد شه.» نيكي كريمي نيز از جمله هنرمنداني بود كه 
نسبت به توافق هسته اي واكنش نشان داد.او در اين رابطه نوشت: 
اتفاقات چند سال گذشته، اين وضعيت ناخوشايند را به وجود آورده 
و حالا در چنين شرايطي بيشتر از آنكه حواس مان به حل مشكلات 
و ناهنجاري ها باشد، همه نگاه ها به سمت مذاكرات هسته اي رفته 
ــود. آدم ها تمام اتفاقات  ــت و اينكه در نهايت نتيجه چه مي ش اس
زندگي خود را به نتيجه مذاكرات موكول كرده اند و اتفاقي كه در وين 
مي افتد،  مهم هم است. به هرحال اين پرونده اي است كه در سال هاي 
اخير يكي از دلايل اصلي مشكلات اقتصادي و اجتماعي مردم بوده و 
زندگي خود را به نتيجه اين پرونده مرتبط مي دانند. اما در كنار تمام 
اين اهميت، جاي چيزهاي ديگري خالي است؛ فرهنگ سازي تعطيل 
شده و مردم ديگر حتي به پيام هاي اخلاقي روي بيلبوردها هم نگاه 
نمي كنند چه برسد به برنامه ها، همايش ها و... كه هرچندوقت يك بار 

به هدفي برگزار مي شود و هيچ نتيجه اي هم ندارد. فرهنگ همدلي 
و همزباني هم از بين رفته است. ديگر مثل گذشته آدم ها به يكديگر 
اعتماد ندارند و در اين بي اعتمادي ترجيح مي دهند فقط گليم خود 
را آب بيرون بكشند و ديگران، آدم هايي كه در كنار آنها در اجتماع 
زندگي مي كنند و سرنوشت شان، ديگر اهميتي ندارد. اين فرهنگ 
تهي مخرب، سرنوشت جامعه را عوض كرده و در كنارش مشكلاتي 
مثل بيكاري، فقر و سختي زندگي باعث شده تا هيچكس حواسش 
به روزگار و شرايطي كه در آن هستيم نباشد.در اين شرايط مذاكرات 
ــته اي و اتفاقي كه در وين رخ مي دهد، همه توجهات را جلب  هس
كرده؛ اتفاقي كه در نگاهي اميدوار و خوش بينانه مي توانيم درباره آن 
بگوييم؛ با رسيدن توافق، تمام اين نگاه هاي منتظر و اميدوار مردم به 
نتيجه مطلوب و دلخواه خود مي رسد و همين مي تواند جايي براي 
ــد. مردمي كه نتيجه انتظار خود را بگيرند، با شور و  اميدواري باش
اشتياق بيشتري به خود و آينده خود و جامعه نگاه مي كنند. مردمي 
ــانه هاي خطرهاي مختلف اجتماعي را  كه اميدوار مي شوند، نش
سريع تر درك مي كنند و براي رفع آنها پيشقدم مي شوند. اميدواري 
حساسيت خوبي براي از بين بردن مشكلات و ناهنجاري ها را ايجاد 
مي كند و باعث مي شود، همدلي و همزباني كه حلقه مفقودشده 
جامعه اين  روزهاي ما است، دوباره پيدا شود و روزهاي آينده بهتر 

از قبل ساخته شوند.

بازخورد  توافق هسته اى   ميان هنرمندان سينما ، تلويزيون و   موسيقى

حالا همه از اين توافق خوشحالند

ــتان بود و او  ــنبه 23 تير تولد ليلى گلس سه ش
مى گويد: بهترين كادوى تولد را از تيم مذاكره كننده 
ــيار خشنود خواهم  هسته اى خواهم گرفت و بس
ــه روى لبان مردم ايران  بود اگر در اين روز لبخند ب

بازگردد. اتفاقى كه ديروز افتاد. 
ــتان و مترجم شناخته شده  مدير گالرى گلس
كشورمان شمع 71 سالگى اش را در هنرآنلاين فوت 
كرد؛ او دوست داشت در روز تولدش توافق هسته اى 
به ثمر برسد و اتفاقاً بسيار دوست دارد كادوى روز 
ــادمانى مردم و وطنش باشد. اتفاقى كه  تولدش ش
ديروز افتاد؛ او گفت: خوشحالى وصف ناپذير خواهم 
ــت  كه در روز تولدم ، توافق ايران و 1+5  انجام  داش
پذيرد و لغو تحريم ها قطعى شود، واقعاً زحماتى كه 
مذاكره كنندگان ايرانى كشيدند بسيار بيشتر از آن 
چيزى است كه ديده مى شود و خوشحالم اتفاقى 
ــم به راه تحققش بودند 23 كه مردم مشتاقانه چش

تير رخ دهد.

ليلى گلستان لحظات پس از فوت كردن شمع 
تولد 71 سالگى اش گفت: خيلى با پيرى دوست 
نيستم و ميانه خوبى ندارم، به نظر من هر شخصى 
ــرى خصوصيات  ــر دوره اى از زندگى يكس در ه
ــن مى رسد، اندكى  اخلاقى دارد و وقتى به اين س
ملايم تر مى شود و اين براى من خوب است. وقتى 
ــه همه اين  ــردم، فكر مى كنم ك به عقب برمى گ
ــت. ــالى كه زندگى كرده ام خوب بوده اس 70 س

خانم گلستان 50 فرزند دارد.چهل و چند كتاب، 
گالرى گلستان 27 ساله، رويداد 23 ساله صد اثر 
صد هنرمند و سه فرزندبه نام هاي محمود، صنم 
و مانى حقيقى كه خود خانم گلستان اين سه نفر 

آخرى را از همه مهم تر مى داند: از همه مهم تر اين 
است كه سه فرزند خوب دارم و تلاشى كه در اين 
ــته است،  زندگى كردم، ثمره خوبى به همراه داش
ــه فرزند بسيار خوب  ــكر مى كنم كه س خدا را ش
ــرده ام مهم تر  ــر كار ديگرى كه ك دارم و اين از ه
است. گلستان در توضيح موفقيت خود در عرصه 
ادبيات نيز حرف هاى جالبى دارد: حدود 40 كتاب 
دارم و فكر مى كنم از همان كتاب اولى كه نوشتم 
ــى ادامه يافت.  ــانس همراه من بود و در زندگ ش
ــانس را بايد دريافت، هر  من معتقدم لحظات ش
كسى اين لحظات را دارد و بايد باهوش باشد و آن 
را خيلى سريع درك كند تا بتواند موفق شود. من 

اين زرنگى را داشتم كه هر شانسى كه پيش رويم 
قرار گرفت را به سرعت دريافت كردم. كتاب هايى 
كه ترجمه كردم با اقبال مواجه شد؛ راستى كتاب 
آخرم كه نوشتم:«آقا صمد و ماهى سياه كوچولو» 
همان شب عيد چاپ اولش تمام شد و به چاپ دوم 

ــيد. كتاب هاى قديمى ترم برخى چاپ هاى  رس
ــن روزگار  ــيزدهم را تجربه مى كنند كه در اي س
ــبختى است. آرزوى ليلى  خودش موجبات خوش
ــتان در لحظه ورود به دهه هشتم زندگى اش  گلس

عجيب بود: بسيار دوست دارم بازنشسته شوم.

توافق هسته اى، بهترين كادويى كه 
ليلى گلستان در روز تولدش گرفت
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توافق هسته اى و تاثير آن 
بر صنعت بازى سازى كشور

ــت كه احتمال توافق بين ايران و  واقعيت اين اس
غرب و در قبال آن لغو تحريم ها مى تواند آينده روشن 
ترى را براى صنعت بازى سازى كشورمان رقم بزند. 
ــازى در ايران تقريبا از ابتدا و در اوج  صنعت بازى س
ــه رو بود كه هيچ  خود با تحريم هاى بين المللى رو ب
وقت دست بازى سازان داخلى را براى ورود آسان به 
بازارهاى خارجى بازى نمى گذاشت.حالا كه در آينده 
ــى وجود نخواهد  ــور بود ديگر تحريم مى توان متص
داشت، اتفاقات خوبى خواهد افتاد. فعال شدن مجدد 
ــورى اولين  ــوئيفت جهت تبادلات مالى بين كش س
ــاده كارآمد  ــت كه براى ايرانيان فوق الع موردى اس
خواهد بود.با لغو تحريم هاى اقتصادى، محتمل است 
ــران  ــركت هاى ايرانى بتوانند به راحتى با ناش كه ش
ــند. يعنى ديگر براى  ــته باش خارجى همكارى داش
انتشار يك بازى در خارج نياز به هزار دوز و كلك براى 
ــركت خارجى نخواهد بود و ما مى توانيم  ثبت يك ش
ــركت ايرانى در هر جاى دنيا به فعاليت  با اسم يك ش
اقتصادى بپردازيم.شركت هاى بزرگ بازى سازى از 
اين پس خواهند توانست به صورت مستقيم در ايران 
ــى بزنند و همين  ــرمايه گذارى كرده يا نمايندگ س
مسئله در صورت رخ دادن باعث شكوفا شدن صنعت 
بازى سازى كشور خواهد شد.به طور كلى بايد منتظر 
بود تا تاثيرات توافق و لغو تحريم ها را مشاهده كرد اما 
به نظر مى توان آينده روشن ترى را براى اين صنعت 

نوپا در كشور پيش بينى كرد.

رونمايي از «رستاخيز» 
باحاشيه هاى فراوان

فيلم «رستاخيز» با حاشيه هايى در باغ موزه دفاع 
مقدس رونمايى شد. به گزارش ايسنا، مراسم رونمايى 
از فيلم «رستاخيز» به كارگردانى احمدرضا درويش 
عصر  22تيرماه،  در باغ موزه دفاع مقدس تهران برگزار 
شد كه البته نمايش اين فيلم در دقايقى با مشكلاتى 
روبه رو بود. در اين مراسم كه ابتدا قرار بود فيلم نمايش 
داده شود، دقايقى پس از شروع فيلم،  مسئولان محل 
ــش جلوگيرى و نمايش  ــم از ادامه نماي برپايى مراس
«رستاخيز» را متوقف كردند. اين جلوگيرى كه بيش 
ــرانجام با پادرميانى  ــه طول انجاميد س از 20دقيقه ب
ــت اندركاران فيلم و پخش آن و  درويش و ديگر درس
نشان دادن مجوزهاى اكران فيلم ختم به خير و نمايش 
فيلم از سرگرفته شد. در اين بخش از برنامه، محسن 
ــاره برخى  ــوزه هنرى  درب ــريف،رئيس ح مومنى ش
حاشيه هايى كه براى اكران اين فيلم به وجود آمده بود، 
گفت: بيشتر مطالبى كه مورد اعتراض منتقدان بوده 
و باعث ايجاد حاشيه شده، مربوط به نسخه اوليه فيلم 
ــال قبل در جشنواره فيلم  «رستاخيز» است كه دو س
فجر به نمايش درآمد اما در حال حاضر پس از دريافت 
ــا درويش 40  ــنهادها، احمدرض برخى نظرات و پيش
ــه به نظر من حذف برخى  دقيقه از فيلم را كم كرده ك
بخش ها به فيلم لطمه زده است. مومنى شريف با اشاره 
ــختى اين كار و حذف چنين زمانى از يك فيلم با  به س
بيان اينكه منتقدان پس از ديدن نسخه جديد قضاوت 
كنند، ابراز اميدوارى كرد كه ايرادهايى كه به ساخت 
فيلم هاى مذهبى گرفته مى شود باعث نشود سينماى 
ــى - تاريخى را  ــاخت فيلم هاى دين ــرأت س ايران ج
نداشته باشد و بيشتر به سمت ساخت فيلم با موضوع 

مثلث هاى عشقى و غيره برود. 
كفش سمندريان به پاى 

خيلى ها گشاد است
پرويز پور حسينى در شب يادبود حميد سمندريان 
گفت: به هيچ دولت و مركزى نبايد توجه كنيم و بايد كار 
خودمان را بكنيم. به گزارش ايسنا، مراسم يادبود حميد 
سمندريان با حضور نسل هاى مختلفى از شاگردان او در 
ــت اين استاد فقيد تئاتر عصر  سومين سالروز درگذش
روز 22 تير برگزارشد. در ابتداى اين مراسم محمودرضا 
ــاگردان حميد سمندريان  رحيمى به عنوان يكى از ش
ــابقه همكارى هاى خود با  روى صحنه آمد و با بيان س
ــمندريان درباره  اين هنرمند فقيد گفت: او  ــتاد س اس
فردى با فراست و هوشمند بود كه اگر فرمولى كه او داده 
بود، مورد توجه فضاى تئاترى و مديريت تئاترى كشور 
قرار مى گرفت چالش هاى امروز را نداشتيم؛ چه بسا كه 
هر لحظه احساس مى كنيم تئاتر را از صفر آغاز كرده ايم. 
ميكائيل شهرستانى، بازيگر و مدرس تئاتر هم به عنوان 
يكى ديگر از شاگردان حميد سمندريان با بيان اينكه 
حميد سمندريان شاگردان خود را بزرگ جلوه مى داد 
تا ياد بگيرند و بعدها پا جاى پاى او بگذارند، اظهار كرد: 
ــنيده ام كه بعضى ها خود را «سمندريان  متأسفانه ش
ثانى» قلمداد مى كنند؛ مگر مى شود پا جاى پاى حميد 
سمندريان گذاشت؟! اين كفش براى امثال من خيلى 
گشاد است و تنها كارى كه مى توانم بكنم اين است كه 
ــم. ايرج راد ،كارگردان تئاتر و  شاگرد خوبى براى او باش
ــاى بى كفن و دفن»  بازيگر هم كه در نمايش «مرده ه
براى حميد سمندريان روى صحنه رفته  است با بيان 
اينكه كار او به عنوان يك كارگردان براى من شگفت انگيز 
بود، اظهار كرد: او تئاتر را بسيار دوست داشت و براى آن 
احترام فوق العاده اى قائل بود و كسى را كه نگاهى جز اين 

به تئاتر داشت هرگز نمى بخشيد.

ــت در مذاكرات  ــب خبر موفقي  اگرچه كس
ــته اى و حذف تحريم ها تاثيرات محسوسى  هس
ــه فرهنگ و هنر  ــوزه ها از جمله عرص بر همه ح
ــت اما در تحليلى منطقى و  ــور خواهد داش كش
رجوع به نظرات كارشناسان امر مى توان دريافت 
با احتساب نرخ تورم و شرايط بازار چاپ و كاغذ، 
قيمت كتاب در سال جديد كاهش نداشته باشد.

حالا ديگر كمتر كسى است كه نداند 
ــر كتاب طى سال هاى اخير،  در بازار كاغذ و نش
مشكلات فراوانى براى دست اندركاران حوزه نشر، از 
واردكنندگان كاغذ گرفته تا چاپخانه داران و ناشران 
ايجاد شده است. از طرفى افزايش هزينه توليد كتاب، 
ــت جلد  ــدن قيمت پش نتيجه اى جز چند برابر ش
كتاب ها و كاهش توان خريد اهالى مطالعه نداشته 
ــر، با تحميل تحريم ها به  است. بحران در حوزه نش
كشورمان شروع شد و در بدو كار، نرخ كاغذ را دچار 
تورم كرد.چنانكه هر بند كاغذ تحرير مورد مصرف 
چاپ كتاب از قيمت حدود 30 هزار تومان به حدود 
50 هزار تومان افزايش يافت. اين روند در سال هاى 
بعدى نيز با شيبى متفاوت در هر مقطع ادامه يافت و تا 
پايان سال 93 به بندى 80 هزار تومان نيز نزديك شد.

ــاى اقتصادى،  ــورم و بحران ه ــاد ت به موازات ايج
حوزه ليتوگرافى و چاپ نيز براى تامين مواد اوليه، 
ــتگاه ها و هزينه هاى روزمره  جبران استهلاك دس
خود مجبور به افزايش تعرفه چاپ شد كه تاثيرات 
مشهودى را در قيمت تمام شده كتاب ها و همچنين 
قيمت پشت جلد آن ها داشت. از طرفى هزينه هاى 
ــع، بازاريابى  ــر مثل هزينه توزي ديگر در حوزه نش
ــبتا  ــان نيز كه درصد نس و حق الزحمه كتاب فروش
ثابتى از قيمت پشت جلد كتاب ها را شامل مى شود 
به نسبت افزايش قيمت در بخش هاى ديگر توليد 
ــب  ــت كه آيا با كس ــوال اينجا اس افزايش يافت.س
ــط خارجه و  ــى در عرصه رواب موفقيت هاى سياس
ــته اى كه قرار است منجر به  برقرارى توافقات هس
ــود، بازار نشر و چاپ نيز  برداشته شدن تحريم ها ش
مانند بازار ارز و طلا با شكسته شدن قيمت ها و ارزانى 

ــوال در آغاز سال  ــخ اين س همراه خواهد بود؟ پاس
1394 منفى بوده و مطابق با گمانه زنى فعالان اين 
ــد در  حوزه در بخش هاى مختلف، به نظر نمى رس
سال جارى شاهد كاهش قيمت  كاغذ و كتاب باشيم.

ــان اين حوزه چنين برمى  از فحواى كلام كارشناس
آيد كه تعرفه هاى گمركى، مبلغ ارز دولتى و امكان 
ــط بانك هاى خارجى عواملى  خريد اعتبارى توس
هستند كه روى قيمت كاغذ تاثيرات مستقيم دارند. 
در پايان سال گذشته قيمت ارز افزايش پيدا كرد و 
منجر به افزايش قيمت ها شد. از طرفى چون عمده 
ــط نهادهاى دولتى وارد مى شوند  كاغذ كشور توس

تاجران و واردكنندگان متحمل ضرر و زيان مى شوند.
ــوى ديگر با توجه به اينكه در سال جديد هنوز  از س
قيمت مشخصى براى كاغذ تثبيت نشده مى توان 
ــت كرد كه برداشته شدن تحريم ها و  چنين برداش
ــدت دار از بازار هاى  ــاى اعتبارى و م امكان خريده
جهانى شايد بتواند دست مسئولان را در ارائه كاغذ به 
ناشران باز كند اما بعيد است برداشته شدن تحريم ها 
ــوزه كاهش دهد. نهايتا  بتواند قيمت ها را در اين ح
مى شود اميدوار بود كه قيمت ها را در همين حدى 
ــت نگه دارد. ــت، حداكثر براى چند ماه ثاب كه هس

ــالان اين  ــوان نظرات فع ــاط مى ت در همين ارتب

ــى قرار داد.سرويراستار  عرصه هم را هم مورد بررس
و كارشناس نشر نگاه در گفت وگو با خبرگزارى آنا، 
ــال جديد دور  كاهش قيمت كاغذ و كتاب را در س
از ذهن مى داند و در خوشبينانه ترين حالت تثبيت 
قيمت كاغذ و هزينه هاى چاپ را پيش بينى مى كند. 
ــانات بازار نشر و كاغذ  ــاره به نوس فريد مرادى با اش
گفت: «اولا بايد در نظر داشت كه بخش قابل توجهى 
ــاختگى دارند. ثانيا از  از گرانى ها، حالت حبابى و س
ــته شده،  ــال جديد بس آنجا كه بودجه دولت در س
منطقا دولت نبايد اجازه دهد كه قيمت ارز كاهش 
چشمگيرى داشته باشد زيرا در اين صورت با كسرى 

ــن نمى توان به  ــود. بنابراي بودجه مواجه خواهد ب
ــال جديد اميد  ــذ و كتاب در س كاهش قيمت كاغ
داشت.»وى ادامه داد: «از طرف ديگر هزينه هاى ديگر 
از جمله هزينه هاى روزمره مراكز نشر، چاپخانه ها 
و شركت هاى واردكننده كاغذ را در سال جديد نيز 
ــاب بهترين اتفاق  ــت. با اين حس بايد در نظر داش
ــت قيمت ها و  ــر كتاب، همانا تثبي براى بازار نش
توقف تورم خواهد بود كه آن ها دور از ذهن به نظر 
مى آيد.» مرادى برداشته شدن تحريم هاى بانكى 
و امكان خريد هاى اعتبارى كاغذ از كارخانه هاى 
خارجى را در ايجاد ثبات در بازار كاغذ موثر خواند 
ــال ها واردكنندگان  ــت: «در اين س و اظهار داش
مجبور بوده اند در غالب اوقات كاغذ وارداتى خود 
را با واسطه، از طريق كشورهايى مانند امارات وارد 
كشور كنند كه اين مساله بر قيمت تمام شده كاغذ 
ــت.» اين كارشناس  در كشور تاثير گذار بوده اس
كتاب توضيح داد: «قيمت جهانى كاغذ در طول 
ــته، چيزى بين 870 تا هزار و 200 ده سال گذش

دلار براى هر تن بوده ولى در كشور ما، قيمت كاغذ 
تقريبا 3 برابر شده است. دليل اين تفاوت، همان 
هزينه هاى اضافى و واردات با واسطه است. اما در 
نهايت حتى با رفع اين موانع، همچنان فكر مى كنم 
با كاهش قيمت در بازار كاغذ و نشر روبرو نخواهيم 
بود.» با اين اوصاف تاثير توافقات هسته اى بر حوزه 
كتاب در سال 94 چندان محسوس نخواهد بود و 
ــال 95 چه برنامه اى  بايد ديد دولتمردان براى س

براى اين حوزه مهم فرهنگى خواهند داشت؟

نگاهى به تاثير توافق مذاكرات هسته اى بر حوزه  فرهنگ

آيا هزينه چاپ كتاب كمتر مى شود؟
اولا بايد در نظر داشت گروه فرهنگ وهنر

كه بخش قابل توجهى از 
گرانى ها، حالت حبابى و 

ساختگى دارند. ثانيا از آنجا 
كه بودجه دولت در سال جديد 
بسته شده، منطقا دولت نبايد 

اجازه دهد كه قيمت ارز كاهش 
چشمگيرى داشته باشد 

زيرا در اين صورت با كسرى 
بودجه مواجه خواهد بود

 

على ضياء كه مهمانان برنامه دوشنبه    شبش بنا بر صلاحديد مديران سيما در برنامه 
«امشب»حاضر نشده بودند، در طول اين برنامه چند بار به شوخى درباره اين موضوع و 

خط قرمزهاى صداوسيما صحبت كرد.به گزارش خبرآنلاين، او در بخشى از برنامه خطاب 
به مخاطبانش گفت: «چيزهايى كه شما الان داريد در ذهن تان به آنها فكر مى كنيد، من 

هم بلد هستم اما اگر الان روى آنتن بگويم خيلى بد مى شود.اشاره على ضياء احتمالاً 
به دستورالعمل هايى است كه استفاده از كلمات و عبارات غيرفارسى را براى مجريان 

صداوسيما ممنوع كرده است.او كه ميزبان يك كارشناس مذهبى بود در ميانه  گفت وگو با 
مهمانش گفت كه من از فضاى بحث خيلى راضى هستم، اگر مديران هم رضايت دارند كه 

ادامه بدهيم اما اگر راضى نيستند يك اس ام اس بزنند تا متوجه بشويم.

فيلم سينمايى «ماهى وگربه» به كارگردانى شهرام مكرى و تهيه كنندگى سپهر 
سيفى جايزه ويژه هيات داوران پنجمين دوره جشنواره آتلانتيد اسپانيا را به دست 

آورد. به گزارش ايسنا،اين فيلم در اين جشنواره با  22فيلم از كشورهاى اسپانيا، 
فرانسه،آمريكا، تايلند و ...  رقابت مى كرد. نشريه اسپانيايى «ادهوك» كه از نشريات 
معتبر هنرى در اين كشور است «ماهى وگربه» را مرزى بين رويا و واقعيت خواند كه 
تماشاگرانش به بيش از يك بار ديدن اين فيلم مى انديشند. دومين ساخته شهرام 
مكرى بيش از 15 جايزه بين المللى از جشنواره هاى فيلم ونيز، ليسبون، استانبول، 

دوبى، فريبورگ و... كسب كرده و بيش از 60 حضور بين المللى و جشنواره اى در 
نقاط مختلف دنيا داشته است. 

جايزه ويژه اسپانيايى ها به «ماهى و گربه» اگر مديران راضى نيستند اس ام اس بزنند تا متوجه بشويم


